

ရပ်/ကျေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူးကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ မိတ်ဖက်အဖွဲ့များအား အစီရင်ခံတင်ပြခြင်း

(၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်)

NEW MYANMAR FOUNDATION

နယူးမြန်မာဖောင်ဒေးရှင်းသည် ရပ်/ကျေးရွေးကောက်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာဖြန့်ဝေခြင်းနှင့် လေ့လာစောင့်ကြည့်ခြင်းအား လုပ်ကိုင်ရန် ဆွေးနွေးခဲ့ပါသည်။ ထို့နောက် ဒလမြို့နယ်၊ ကျောက်တံတား မြို့နယ်နှင့် ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်းမြို့နယ်များတွင် အသိပညာပေးရေးနှင့် လေ့လာစောင့်ကြည့်ရေးများအား ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။

ကနဦးလေ့လာတွေ့ရှိချက်အကျဉ်းချုပ်

အဆိုပါမြို့နယ်သုံးခုတွင် လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအရ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲများတွင် အားနည်းချက်များစွာ တွေ့ရှိရသည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများအား ရေးဆွဲရာတွင် အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မရှိခြင်း၊ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုမရှိခြင်းနှင့် အများပြည်သူကြားတွင် အကြေအလည် ဆွေးနွေးမှုများ နည်းပါးခဲ့သည်။ ဌာနအများပြည်သူများအား တွေ့ဆုံမေးမြန်းချက်များအရ အဆိုပါ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ သတ်မှတ်ပြဋ္ဌာန်းထားသော ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေနှင့် လုပ်ငန်းစဉ်များအား ပြင်ဆင်သင့်သည်ဟူသော ထင်မြင်ယူဆချက်များရှိခဲ့သည်။

ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲအတွက် ကြီးကြပ်ရေးမှူးအဖွဲ့များအား သတ်မှတ်တာဝန်ပေးရာတွင် တစ်နေရာနှင့်တစ်နေရာ တူညီမှုမရှိပဲ၊ ကွဲပြားခြားနားနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ အချို့နေရာများတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ တာဝန်ပေးအပ်၍၊ အချို့နေရာများတွင် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုတွင်း အစည်းအဝေးခေါ်ယူဆုံးဖြတ်ကာ တာဝန်ပေးခန့်အပ်သည်။ အချို့နေရာများတွင် လက်ရှိအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှ အိမ်တိုင်ရာရောက် ဆန္ဒသဘောထားကောက်ခံ၍ တာဝန်ပေးအပ်သည်ကို တွေ့ရသော်လည်း အဆိုပါသဘောထားအရ ခန့်အပ်ခြင်းရှိ၊ မရှိကို ရှင်းလင်းစွာ မသိရှိရပေ။ ရွေးချယ်မှုလုပ်ငန်းစဉ် အဆင့်တိုင်းတွင် တိကျသေချာသော အချိန်၊ နေရာ သတ်မှတ်ချက်များ မတွေ့ရပဲ၊ နေ့ရက်အချိန်ပြောင်းလဲမှုများအား ကြိုတွေ့ရသည်။ ပြောင်းလဲနေသော ဥပဒေများနှင့်အတူ ဒေသခံပြည်သူများမှာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲနှင့်ပတ်သက်၍ အသိပညာ များစွာ နည်းပါးနေသေးသည်ကိုလည်း တွေ့ရသည်။

ကြီးကြပ်ရေးမှူးအဖွဲ့မှ ဆယ်အိမ်စုအစုအဖွဲ့များအား စာရင်းပြုစုရာတွင် မြို့နယ်အလိုက် ကွဲပြားခြားနားနေသည်ကို တွေ့ရသည်။ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေများပါ အခန်း (၂)၊ ပုဒ်မ ၅။ အပိုဒ်ခွဲ (ခ) တွင် “သတ်မှတ်နယ်မြေတစ်ခုအတွင်း”ဟု ပြဆိုထားသောကြောင့် လမ်းအလိုက် နယ်မြေသတ်မှတ်ချက်ထား၍ ဆောင်ရွက်သည်ကို တွေ့ရှိရပြီး၊ ရှုပ်ထွေးမှုများဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ဤကဲ့သို့စာရင်းပြုစုမှုတွင် အချို့နယ်မြေများ၌ ဆယ်အိမ်စုမပြည့်ပဲ၊ အချို့နယ်မြေများ၌ ဆယ်အိမ်စုထက် ကျော်လွန်သည်ကို တွေ့ရှိရသည်။ အိမ်တစ်အိမ်တွင် အိမ်ထောင်စုစာရင်း နှစ်ခုနှင့်အထက်ရှိသောအိမ်များအတွက် စာရင်းကောက်ယူမှုမှာ ဝိဝါဒကွဲပြားစွာ ဆုံးဖြတ်ကြပြီး၊ မတူညီမှုများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ ဆယ်အိမ်စုစည်းခြင်းသည် ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်ပွဲနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲအထိ အငြင်းပွားမှုများ ဖြစ်ပေါ်စေခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။ အချို့သော ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် တောင်ယာနေထိုင်သူများကြောင့် မည်သည့်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ပါဝင်သည်ကို မဆုံးဖြတ်နိုင်ခြင်း၊ အငြင်းပွားခြင်းများ ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။

ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်ပွဲအား အများအားဖြင့် ရပ်ကွက်ဓမ္မာရုံများ၊ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးများနှင့် အချို့နေရာများတွင် စာသင်ကျောင်းများ၌ ကျင်းပရွေးချယ်ခဲ့ကြသည်။ အရပ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများအနေဖြင့် အချို့ရွေးချယ်ပွဲများတွင် ဝင်ရောက်လေ့လာခွင့်မရပဲ ပြင်ပမှသာ လေ့လာစောင့်ကြည့်ခဲ့ကြသည်။ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့အများစုမှာ ရွေးချယ်ပွဲအား ကြိုးစားဆောင်ရွက်ကြသည်ကို တွေ့ရပြီး၊ ကျွမ်းကျင်မှုတစ်စုံတစ်ရာရှိသည်ဟု ဆိုနိုင်သော်လည်း၊ အထူးသဖြင့် အငြင်းပွားမှုဖြစ်ပေါ်လာပါက ဆုံးဖြတ်လုပ်ကိုင်မှုတွင် များစွာအခက်အခဲတွေ့ရလေ့ရှိသည်။ ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့မှ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအရည်အချင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ဦးစွာရှင်းလင်းပြသည်ကိုတွေ့ရသည်။ ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ရာတွင် ပါဝင်သောအိမ်ထောင်စုကိုယ်စားလှယ်အားလုံးမှ မိမိကိုယ်မိမိ ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် အဆိုပြုခြင်း၊ အရေအတွက်တူညီစွာ အဆိုပြုခြင်းများ တစ်ခါတစ်ရံကြုံတွေ့ရပြီး၊ လှို့ဝှက်မဲဆန္ဒဖြင့်ဆန္ဒပြုစေခြင်း၊ သုံးကြိမ်သုံးခါတူညီနေပါက မဲနှိုက်ဆုံးဖြတ်ခြင်းတို့အား တွေ့ရသည်။ လေ့လာစောင့်ကြည့်သောနေရာအများစုတွင် သတ်မှတ်ထားသော ဖောင်ပုံစံများတွင် အမည်စာရင်းရေးသွင်းခြင်းအား ကြီးကြပ်ရေးမှူးများမှ လုပ်ဆောင်ကြသည်ကို တွေ့ရသည်။ ဤ ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ် ရွေးချယ်ပွဲ၏ အငြင်းပွားမှုများတွင် ပြင်ပမှ (ဥပမာ ဩဇာရှိသူများ၊ သတင်းမီဒီယာသမားများ စသည်တို့မှ) ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှုများ ရှိသည်ကို တွေ့ရသော်လည်း၊ ရာခိုင်နှိုင်းမည်မျှရှိသည်ကိုမူ မပြောနိုင်ပေ။ အချို့နေရာများတွင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ အဆုံးအဖြတ်ခံယူသည်များလည်း ရှိခဲ့သည်။

ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ်များမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအဆိုပြုရွေးချယ်ရာတွင် မဲဆွယ်စည်းရုံးမှုများအား အချို့နေရာများတွင် တွေ့ရသော်လည်း၊ အချို့သော ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် မည်သည့်စည်းရုံးမှုမှ မရှိခဲ့သည်ကို တွေ့ရသည်။ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအများစုအား သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုတွင် ရွေးချယ်ကြသော်လည်း၊

ဒလမြို့နယ်၊ ကျန်စစ်သားရပ်ကွက်၏ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲအား မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးတွင် ကျင်းပ ပြုလုပ်ခဲ့သည်ကိုတွေ့ရသည်။ (ရပ်ကွက်နေပြည်သူများအား မေးမြန်းချက်များအရ အငြင်းပွားမှုမဖြစ်ပေါ်စေရန် ဤသို့ပြုလုပ်ရသည်ဟု ဖြေကြားသည်။) ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ်များမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအဆိုပြုသူများအား လှိုင့်ကဆန္ဒမဲပေးရာတွင် ၎င်းတို့၏အမည်များအား မှားယွင်းပေးခဲ့မှုများ ကြုံခဲ့သည်။ မည်နှစ်ခု၊ သုံးခုရှိသော အဆိုပြုသူများအား မဲပေးရာတွင် အမည်နှစ်မျိုး၊ သုံးမျိုးရေးကြသည်ကိုတွေ့ရသော်လည်း အငြင်းပွားမှုမဖြစ်ပေါ် ခဲ့သည်ကို မတွေ့ရှိရပေ။ ပဲခူးတိုင်းနှင့် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးမှ သီးခြားသတင်းပေးပို့ချက်များအရ အချို့နေရာ များတွင် အငြင်းပွားမှုများကြောင့် ရွေးကောက်ပွဲအား ဆက်လက်မပြုလုပ်နိုင်ပဲ၊ ရပ်တန့်ခဲ့ရသည်ဟု သတင်း ပေးပို့ခြင်းများ ရှိခဲ့သည်။

ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ပွဲများနှင့် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲများတွင် ဒေသခံပြည်သူများမှ အများစုမှာ စိတ်ဝင်တစားပူးပေါင်းလိုစိတ်ရှိကြသည်ကို တွေ့ရသည်။

ပဏာမအကြံပြုတင်ပြချက်များ

၁။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် နိုင်ငံတော်အုပ်ချုပ်ရေးနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ တိုက်ရိုက်တာဝန်ခံရသော နိုင်ငံတော်သမ္မတအနေဖြင့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးအား ရွေးချယ်အဆိုပြုနိုင်ခွင့်ရှိရန် အကြံပြုပါသည်။

၂။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေတွင် တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနအား သက်ဆိုင်ရာတိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရ (နေပြည်တော်ကောင်စီအပါအဝင်) ၏ အုပ်ချုပ်မှုအောက်သို့ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၏ လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်အညီ ထားရှိရန် အကြံပြုပါသည်။

၃။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ခရိုင်အဆင့်နှင့် မြို့နယ်အဆင့်တို့၏အုပ်ချုပ်ရေးကို နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား တာဝန်ပေးဆောင်ရွက်စေရာတွင်¹ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှတစ်ဆင့် အရည်အချင်း ပြည့်မီ၍၊ သက်တမ်းတစ်ကြိမ် အနည်းဆုံးတာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သော အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအား နိုင်ငံဝန်ထမ်းအဖြစ် ဦးစားပေး ရွေးချယ်ခန့်အပ်ရန် အကြံပြုပါသည်။

¹ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပုဒ်မ (၂၈၈)

၄။ ပြည်သူလူထုနှင့် အရပ်ဖက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၏ သဘောထားအသံအား ရယူ၍၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအား လွှတ်တော်တွင် ဆွေးနွေး၊ ပြင်ဆင်သင့်သည်။

၅။ လတ်တလောအားဖြင့် ပြည်သူလူထု၏ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုရှိစေရန် ကြီးကြပ်ရေးမှူးဖွဲ့စည်းခြင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်သည့်နေ့ရက်နှင့် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခြင်းတို့အား ပိုမိုတိကျစွာ သတ်မှတ်ပေးသင့်သည်။

၆။ ကြီးကြပ်ရေးမှူးအဖွဲ့အား ခန့်အပ်ရာတွင် ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စုအတွင်းရှိ အိမ်ထောင်စုဝင်တစ်ဦးစီအား အစည်းအဝေးခေါ်ယူ၍ အတည်ပြုခန့်အပ်သင့်သည်။

၇။ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲအတွက် တာဝန်ခံ၍ ဆုံးဖြတ်လုပ်ကိုင်နိုင်ရန် ကြီးကြပ်ရေးမှူးအဖွဲ့အား ပိုမိုထိရောက်သော လုပ်ပိုင်ခွင့်များကို ဥပဒေသတ်မှတ်၍ ပေးအပ်သင့်သည်။

၈။ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးချယ်ပွဲအတွက် ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ်အား နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ သတ်မှတ်ပေးခြင်း၊ အများတတ်နိုင်သောပမာဏအား ရပ်ကွက်/ကျေးရွာနေ ပြည်သူများထံမှ အညီအမျှကောက်ခံခြင်း စသည်တို့ဖြင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဒေသန္တရရွေးကောက်ပွဲများ ဆောင်ရွက်ပေးသင့်သည်။ (ဒေသခံပြည်သူများအား လွတ်လပ်စွာယှဉ်ပြိုင်စေ၍ ရွေးကောက်ခံဖြစ်သော အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအဆိုပြုသူအနေဖြင့် တင်ပြငွေပမာဏတစ်ခုထားရှိ၍ အနိုင်ရသောအခါ ပြန်လည်ထုတ်ပေးသည့်ပုံစံမျိုး ဆောင်ရွက်သင့်သည်။)

၉။ ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဒေသန္တရရွေးကောက်ပွဲများ ဖြစ်ပေါ်လာစေရန် ပိုမိုလက်တွေ့ကျသော ရွေးကောက်ပွဲစနစ်တစ်ခုအား တည်ဆောက်သွားသင့်သည်။ (ဥပမာ ရွေးကောက်ပွဲကုန်ကျစရိတ် လုံလောက်မှုရှိပါက အသက် ၁၈ နှစ်ပြည့်ပြီးသူတိုင်း (သို့မဟုတ်) အိမ်ထောင်စုကိုယ်စားလှယ်မှ အဆိုပြုယှဉ်ပြိုင်သူအား တိုက်ရိုက်မဲပေးပိုင်ခွင့်သည် ပိုမိုရိုးရှင်းပြီး၊ လက်တွေ့ဆယ်အိမ်စုကိုယ်စားလှယ်ရွေးချယ်ခြင်းအဆင့်တစ်ခုအား လျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်သည်။) နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ အတွေ့အကြုံရှိ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဝန်ထမ်းများ၊ ကြီးကြပ်ရေးမှူးများ၊ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံ မဲဆန္ဒရှင် ပြည်သူများပါဝင်သော ကဏ္ဍစုံမှ ပါဝင်ပတ်သက်သူများစုပေါင်း၍ ပိုမိုကောင်းမွန်သော ဥပဒေမူဘောင်များနှင့် ရွေးကောက်ပွဲလုပ်ငန်းစဉ်များအား ဖော်ဆောင်သင့်သည်။

၁၀။ မဲဆန္ဒရှင်များအား ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများအပါအဝင် လုံလောက်သော၊ ပိုမိုတိကျသေချာသည့် သတင်းအချက်အလက်များ၊ အသိပညာများအား ကြိုတင်အချိန်ယူ၍ ဖြန့်ဝေပေးသင့်သည်။

၁၁။ လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲများကဲ့သို့ ဒေသန္တရရွေးကောက်ပွဲများအား တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုသော ဘက်မလိုက်သည့် လေ့လာစောင့်ကြည့်သူများအား ဖိတ်ခေါ်သင့်သည်။ အဆိုပါ

လေ့လာစောင့်ကြည့်သူများအား ကြီးကြပ်ရေးမှူးအဖွဲ့မှ အသိအမှတ်ပြုနိုင်ရန် လုပ်ငန်းစဉ်များ ချမှတ်ထားသင့်သည်။

၁၂။ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရွေးကောက်ပွဲမှ အနိုင်ရသူများအား သတ်မှတ်အရည်အချင်းနှင့်ပြည့်စုံပါက အမှန်တကယ် ခန့်အပ်တာဝန်ပေးအပ်ရန် ဥပဒေတွင် တိတိကျကျ ပြဆိုထားသင့်သည်။

၁၃။ သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များရှိ ရွေးကောက်ခံ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအား ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှမဟုတ်ပဲ၊ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ အတည်ပြုပေးကာ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်အစိုးရမှ အဆိုပါစာရင်းအား အများပြည်သူသို့ ထုတ်ပြန်ကြေငြာသင့်သည်။

၁၄။ ကောင်းမွန်သောအုပ်ချုပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် အောက်ပါ အဓိကအခြေခံမူ (၅) ချက်နှင့် ပြည်စုံစေရန် လေ့လာဖော်ဆောင်သင့်သည်။

1. ထိရောက်မှုရှိခြင်းနှင့် စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝမှုရှိခြင်း
2. ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိခြင်းနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးမှုရှိခြင်း
3. တာဝန်ယူမှု/တာဝန်ခံမှုရှိခြင်း
4. ပြည်သူများပူးပေါင်းပါဝင်မှုရှိခြင်း
5. မျှတမှုရှိခြင်း

၁၅။ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး၏ တာဝန်ဝတ္တရားများတွင် ဒေသခံပြည်သူများ၏ ဆန္ဒသဘောထားများ၊ အခက်အခဲများအား သက်ဆိုင်ရာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံသို့ တင်ပြပိုင်ခွင့်များအား ပိုမိုထည့်သွင်းသင့်သည်။

၁၆။ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့်ပတ်သက်၍ အဂတိလိုက်စားခြင်း၊ ပြစ်မှုကျူးလွန်ခြင်း စသည့် ဝတ္တရားဖောက်ဖျက်မှုများအတွက် ဥပဒေများတွင် ပြစ်ဒဏ်များထည့်သွင်းထားသင့်သည်။

မိမိတို့အဖွဲ့အနေဖြင့် Election Education and Observation Partners (EEOP) ကွန်ယက်မှ မိတ်ဖက်အဖွဲ့ အစည်းအချို့နှင့် ဆွေးနွေးချက်များအရ ရပ်/ကျေး အုပ်ချုပ်ရေးမှူး များနှင့် ပတ်သက်၍ ပိုမိုကျယ်ပြန့်စွာ သိရှိ နားလည်ပြီး၊ ကောင်းမွန်ပြည့်စုံစွာ အစီရင်ခံ တင်ပြနိုင်ရန်အတွက် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးများ၏ မြို့နယ်များရှိ အခြေအနေများကို စုစည်းတင်ပြသွားမည်ဖြစ်သည်။